
S folklórom sa minulý 
týždeň akoby vrece 
roztrhlo... Najskôr to 
bola výborná realizácia 
myšlienky vedenia 
materskej školy Severka 
zorganizovať po 
prvýkrát v histórii mesta 
prehliadku folklórnych 
pohybových vystúpení 
vyše stovky predškolákov.  
Potom sa folklór v podaní 
žiakov ZUŠ objavil na 
oslave Dňa matiek, 
dokonca hrala do tanca  
celá krojovaná ľudová 
kapela! Úplne fascinujúce 
bolo pásmo mladších 
žiakov zo Základnej 
školy Duklianska, 
ktorá oslavovala 
svoje jubileum. Pani 
učiteľky si fakt dali 
záležať, tak na oblečení 
svojich zverencov, na 
rekvizitách, ako aj na 
všetkom, čo k tradícii 
našich starých mám 
patrí... A tak sme 
videli viť venčeky, vítať 
jar s rozkvitnutými 
halúzkami , ako aj kosiť 
a hrabať ozajstné seno, 
ktoré prevoňalo celé 
pódium. Program súci 
na folklórne festivaly.  
Nielen dôkladným 
scenárom, ale aj 
nadšenými výkonmi 
väčšiny detí . Dúfam 
len, že tento program 
uvidíme aj na niektorom 
z celomestských 
podujatí, lebo si naozaj 
zaslúži  pozornosť 
všetkých Bánovčanov.  
Keď  k tomu prirátame 
neustále napredovanie 
a rozširovanie detského 
súboru Drienovček pri 
CVČ, môžeme si byť 
viac než istí, že v našom 
meste folklór len tak 
ľahko „nevykape“... 

 šéfredaktorka
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Na margo

Tancuj, tancuj, 
vykrúcaj...  folklór 
v podaní detí 
materských škôl

Rysujú sa nové 
projekty spolupráce 
s Uherským 
Hradišťom

Rozhovor s trénerom 
našich úspešných 
hádzanárok 
Richardom 
Makýšom

Máj patrí našim mamám
Celomestská oslava Dňa matiek v Základnej umeleckej škole s talentovanými žiakmi

75 rokov Základnej školy Duklianska

Verše básnikov, 
tóny piesní 

i rôznych hudobných 
nástrojov boli 
17. mája milým 
darčekom k oslave 
Dňa matiek, na 
ktoré pozvalo všetky 
bánovské mamy 
vedenie mesta 
i hostiteľská škola.

„...Mama je v  každom 
prípade pokojný bezpečný 
prístav, je lekár tela i  duše, 
je zázemie, ktoré nezradí, 
mama je smiech, mama je 
radosť, mama je nezlyhá-
vajúce dobro, prvá ukážka 
raja v  našom materiálnom 
svete... Mama je anjel bez 
krídel. Mama nič nepýta, aj 
keď potrebuje...  mama  dá  
aj keď jej nezostane ... mama 
pofúka, hoci ju samu bolí...  
Ak nás čosi trápi - mama sa 
dvakrát trápi za nás, ak nás 
niečo teší - mama sa s  nami 
stokrát raduje...“ Aj týmito 
slovami na citlivé materinské 

struny zabrnkal úvodný 
príhovor zástupcu primátora 
Petra Bulíka. Vyše hodinový 
maratón pohladzujúcich slov 
vďaky, lásky a úcty, ale aj 
piesní, hudobných či taneč-
ných prejavov talentovaných 
detí spríjemnili bánovským 
ma mičk á m podvečer. 
Mnohé program ZUŠky 
dojal a  v  dobe všeobecného 
náhlenia a stresu aj upokojil. 
A keď ich pri odchode ešte 
usmievaví chlapci obdarovali 
kvietkom a voňavým dar-
čekom, oslava Dňa matiek sa 
stala festivalom úsmevu...
 Text a foto: Alena Borszéková

Pozvanie na slávnosť 
18. mája v  Mestskom kul-
túrnom stredisku prijalo 
viacero hostí, vedenie 
mesta, mnohí rodičia 
a  priatelia školy. Úvodné 
príhovory patrili riadite-
ľovi Mariánovi Igazovi, 
poslankyni Trenčianskeho 
samosprávneho kraja 
a  bánovského mestského 
zastupiteľstva Rudolfe 
Novotnej a  primátorovi 
mesta Mariánovi Chovan-
covi. Z  rúk prvého muža 
mesta si riaditeľ jubilujúcej 
školy prevzal ocenenie pre 
školu. Vedenie mesta sa 
rozhodlo oceniť aj dlho-
ročných zamestnancov 
školy – dvoch pedagógov 

Štefana Hanka a Zdenku 
Kováčovú, a  kuchárku 
školskej jedálne Emíliu 
Ďuračkovú. Vyše dvojho-
dinový kultúrny program 
si pripravili žiaci so 
svojimi pedagógmi veľmi 
precízne. Nižšie ročníky 
sa predstavili ľudovými 
tradíciami, tancami i pies-
ňami v  nápaditom pásme. 
Tri triedy deviatakov svoj 
program zamerali na vtip 
a modernú hudbu. A  spo-
ločnou piesňou sa so školou 
rozlúčili priamo z  pódia. 
Viac o histórii i súčasnosti 
školy v  budúcom vydaní 
novín. 

 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Riaditeľ Marián Igaz s  primátorom Mariánom 
Chovancom a  poslankyňou TSK a  MsZ Rudolfou 
Novotnou. Aká pestrá bola slávnostná akadémia, si 
môžete pozrieť na facebooku Bánovské noviny.

V yše štyridsať 
pedagógov, 

514 žiakov a Rada 
školy z najstaršej 
bánovskej školy sa 
rozhodli pripomenúť 
jubileum 75 
rokov existencie 
slávnostnou 
akadémiou 
v Mestskom 
kultúrnom 
stredisku. 
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Zámery
 Nájom pozemku 
z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
medzi mestom Bánovce 
nad Bebravou ako 
prenajímateľom a Gym-
náziom Janka Jesenského, 
Radlinského 665/2, 957 
01 Bánovce nad Bebravou, 
IČO: 017050227, ako 
nájomcom. 
 Nájom častí pozemkov 
z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa medzi 
mestom Bánovce nad 
Bebravou ako prenají-
mateľom a spoločnosťou 
NUBIUM, s. r. o., 
Trenčianska 705/55, 821 09 
Bratislava, IČO: 47545674, 
ako nájomcom.
 Ponuka na nájom 
nebytového priestoru 
v budove Domu služieb  
na Nám. Ľ. Štúra súp. 
č. 6 v Bánovciach nad 
Bebravou. Ide o nebytový 
priestor nachádzajúci sa na 
1. nadzemnom podlaží s 
výmerou  134,30 m2. 
 Nájom pozemku 
z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa medzi 
mestom Bánovce nad 
Bebravou ako prenají-
mateľom a Mgr. Petrom 
Igazom, Mlynská 7, 957 
01 Bánovce nad Bebravou, 
ako nájomcom.
Bližšie informácie o 
zámeroch získate na 
www.banovce.sk

Dieselagregát 
končí
Mesto opätovne oslovilo 
ZSE distribúcia, a.s., 
vo veci dieselagregátu 
na ulici Svätoplukova. 
Aktuálne spoločnosti 
oznámenila, že v 
pondelok t.j. 22. mája 
2017 bude dieselagregát 
defi nitívne odpojený. Od 
uvedeného termínu  bude 
zrealizované napojenie 
na elektrickú energiu 
zo ZSE distribúcia, 
a.s.  Mesto dodáva, 
že nie je zodpovedné 
za vzniknuté rušenie 
nepríjemným hlukom. 
V prípade akýchkoľvek 
sťažností, alebo nárokov 
na odškodnenie, môžu 
občania kontaktovať 
vedenie spoločnosti, 
ktorá dieselagregát 
využívala. Napriek tomu 
sa mesto občanom ospra-
vedlňuje a vyhlasuje, 
že v predmetnej veci 
vykonalo maximum, aby 
bol problém odstránený. 
Za pochopenie ďakujeme. 
 Tlačová správa mesta

Oznamy 
mesta

M e s t o  B á n o v c e 
nad Bebravou aktuálne 
vyhodnotilo spoluprácu 
s  Gymnáziom Janka Jesen-
ského, ktorá začala ešte 
v uplynulom roku. Pozostá-
vala najmä z  poskytovania 
bezplatnej prednáškovej 
činnosti pre študentov 
gymnázia.

 Po následnej pozitívnej 
odozve na tému História 

a  súčasnosť polície, ktorú 
prednáša l koordinátor 
prevencie kriminality MsÚ 
Miroslav Schlesinger, sa 
vedenie školy rozhodlo 
využiť aj ďalšie témy, ktoré 
ponúka v  rámci projektu 
Poznaním k  hodnotnému 
životu. Spomedzi viacerých 
preventívno-náučných 
besied vybrali dve: Prevencia 
drogových závislostí a  Pre-

vencia manipulácie osob-
nosti – pozitívna motivácia. 
Zvolili pritom zaujímavý 
systém spätnej väzby, ktorú 
nepísali pedagógovia, ale 
samotní študenti. Vedenie 
mesta, ako aj gymnázia tak 
získali záruku objektívnosti. 
Po sumarizovaní všetkých 
hodnotení, dospeli k  veľmi 
priaznivým záverečným 
výsledkom. Študenti sa 

pozitívne vyjadrili k  výberu 
tém, ku kvalite poskytnutých 
informácií, aj k  osobnému 
prístupu prednášajúceho 
k  cieľovej skupine. Pozi-
tívnym faktom je, že pred-
nášky nevnímali ako formu 
„uliatia sa“ z  hodiny, ale 
hodnotili ich ako prínosné 
pre svoje ďalšie životné sme-
rovanie. Viaceré z  tried sa 
preto v spätnej väzbe vyjad-

rili, že by uvítali aj ďalšie témy 
od tohto lektora. Primátor 
Marián Chovanec sa k ďalšej 
spolupráci s  gymnáziom 
vyjadril pozitívne. Dôvodom 
je tiež fakt, že ako prvý 
z  doterajších primátorov 
zaviedol v  meste (najmä 
v školách a v škôlkach) pravi-
delnú, odborne realizovanú 
prevenciu kriminality.

 Tlačová správa mesta

Na objektivitu vyhodnotenia dohliadli študenti

Prevencii drogových 
závislostí a  protispolo-
čenských javov sa venu-
jeme v  Gymnáziu Janka 
Jesenského už dlhé roky. 
Náš plán prevencie preto 
vychádza z bohatých skúse-
ností a z hodnotenia týchto 
aktivít našimi žiakmi. Je 

zrejmé, že preventívne 
podujatia musia mať pestrý 
charakter. Do skladačky 
našej preventívnej činnosti 
(prednášky so psycho-
lógmi, lekármi, abstinujú-
cimi závislými, právnikmi, 
protidrogové koncerty, 
v  ktorých vystupujú naši 

žiaci, pripravujúci sa vo 
svojom voľnom čase, proti-
drogové športové dni, atď.) 
ideálne zapadla ponuka zo 
strany mesta Bánovce nad 
Bebravou na spoluprácu 
v  programe: Prevencia 
manipulácie osobnosti 
a  prevencia drogových 

závislostí. Miroslav Schle-
singer pracoval v  našom 
gymnáziu so spomínaným 
programom v  rámci tried-
nických hodín a seminárov 
zo psychológie celkovo 19 
krát. S  jeho pestrými akti-
vitami boli študenti veľmi 
spokojní, o  čom svedčia 

aj ich písomné aktuálne 
vyjadrenia v rámci spätnej 
väzby na akciu. Veríme, 
že podobné zmysluplné 
preventívne programy 
bude mesto realizovať aj 
v budúcnosti.

  Rudolfa Novotná, 
 Magdaléna Dobiašová 

Stanovisko pedagógov z Gymnázia J. Jesenského

V nedeľu 14. mája 2017 
bol v  podvečerných hodi-
nách na ulici K  nemoc-
nici v  Bánovciach nad 
Bebravou  narušený verejný 
poriadok.  Polícia okamžite 
vykonala   bezpečnostné 
opatrenia v danej ulici na 
zabezpečenie verejného 
poriadku a  zamedzeniu 

páchaniu trestných činov 
a  priestupkov.   Počas 
r u š e n i a  ve re jné ho 
poriadku boli štyri 
osoby ľahko zranené a 
jednorázovo ošetrené. V 
rámci vykonaných opat-
rení boli predvedené   na 
políciu tri osoby. Danú 
udalosť   polícia rieši ako 

priestupky proti občian-
skemu spolunažívaniu. 

Vyšetrovateľ odboru 
kriminálnej polície z  Báno-
viec nad Bebravou vzniesol 
obvinenie vo veci zločinu 
lúpeže a zločinu  krádeže voči 
34-ročnému Pavlovi z Báno-
viec nad Bebravou. Obvinený 
muž mal 15. mája opakovane 

v  priebehu dňa od svojej 
matky vypytovať peniaze.  
Matka mu peniaze odmietala 
dať, pričom sa vždy rozzúril, 
poškodenú naháňal po 
obývačke a zaháňal sa na ňu 
päsťami. Poškodenej sa mal 
opakovane vyhrážať dobitím,  
ak mu nedá peniaze, pričom 
mu poškodená zo strachu 

vydala celkovo 45 eur. Pavol 
mal v  priebehu mája bez 
použitia násilia odcudziť 
z bytu svojej matky televízor  
a  z  peňaženky peniaze. 
Poškodenej žene bola jej 
synom spôsobená celková 
škoda vo výške 845 eur. 

 Tlačové správy 
 KR PZ Trenčín

Z policajného zápisníka - bitka a vyhrážanie

V  súčasnom období 
bolo v  meste zaznamenané 
rozsiahle poškodenie kríkov 
krušpánu. Kríky napáda 
škodca Víjačka krušpánová 
(Cydalima perspectalis). Aj 
trvalo zelené kríky rýchlo 
hynú, pričom na niektorých 
vidieť drobné vajíčka alebo 
drobné povlaky podobné 
pavučine. Malé húsenice 
motýľa požierajú listy najmä 
na mladých výhonoch. Tento 
cudzokrajný motýľ nemá 

v  našich podmienkach pri-
rodzeného škodcu. Na ošet-
renie porastov sa odporúčajú 
chemické prípravky ako 
Karate Zeon 5 SC, Dursban 
480 EC, Calypso 480 SC. 
Aplikáciu počas sezóny treba 
opakovať. 

D o  p o s t r e k o v e j 
kvapaliny je dobré pridať 
v  odporúčanom množstve 
zmáčadlo (Silwet L 77), aby 
lepšie priľnul na jednotlivých 
listoch. Aby sa rýchlejšie 

zregenerovali, je dobré ich 
prihnojovať a  zavlažovať. 
Zasiahnuté kríky sú schopné 
opätovnej autoregenerácie, 
ktorá však môže trvať dlhšie. 
Je dôležité kríky sledovať. 
Prvotnými znakmi, že rast-
lina je napadnutá víjačkou, 
sú viditeľne páskované 
zelené húsenice. Súčasne tiež 
vidno, že rastlina stráca listy, 
prípadne sú v  nich otvory. 
Vtedy je potrebné použiť 
chemické prípravky. Aj keď 

krík ostane bez listov, dá sa 
ešte zachrániť. 

Pri silne zasiahnutých 
jedincoch je potrebné zvážiť 
ich výmenu. V  prípade 
zaregistrovania väčšieho 
poškodenia kríkov krušpánu 
vo verejnej zeleni, žiadame 
občanov, aby kontaktovali 
pracovníkov mestského 
úradu, oddelenia životného 
prostredia  telefonicky: 
038/7629 141, elektronicky 
na e-mail: cidorikova@

banovce.sk alebo osobne, 
v  budove MsÚ na ulici 
Farská, prízemie na č. dv. 5. 

V priebehu 20. týždňa sa 
realizuje chemický postrek 
na krušpánoch rastúcich 
na Nám. Ľ. Štúra a  v  areáli 
cintorínov. Prostredníctvom 
správcu zelene budú odstra-
ňované aj rozsiahle napad-
nuté kríky v  jednotlivých 
častiach mesta.    

 Tlačová správa mesta

Húsenice z Ázie požierajú krušpány

Nemocnica 
Bánovce zažila 

11. mája výnimočný 
deň. Pri príležitosti 
Medzinárodného dňa 
sestier boli ocenené 
dve zdravotné sestry, 
ktoré svoj život zasvätili 
ošetrovateľskej práci. 

Regionálna komora sestier a 
pôrodných asistentiek ocenila pre-
stížnou cenou Biele srdce zdravotné 
sestry Annu Amerštainovú,  vrchnú 
sestru, a Annu Filinovú, sestru 
gynekologicko – pôrodníckeho odde-
lenia. „Cenu Biele srdce vnímam ako 
morálne ocenenie náročnej ošetrova-
teľskej práce a som za každé uznanie 
ošetrovateľskej práce vďačná. Sme 
radi, že ocenenie získali práve sestry z 
našej nemocnice. Je to motivujúce pre 
celý náš kolektív,” povedala Zuzana 
Jeřábková, prezidentka Regionálnej 
komory sestier a pôrodných asisten-

tiek v Bánovciach nad Bebravou. Slo-
venská komora sestier a pôrodných 
asistentiek túto cenu udeľuje v troch 
kategóriách pre jednotlivé povolania 
na dvoch úrovniach – republikovej 
a regionálnej. Biele srdce bolo v roku 
1999 ofi ciálne vybrané ako celosve-
tový symbol sestier pri príležitosti 
100. výročia založenia Medziná-
rodnej rady sestier. Tento symbol 
charakterizuje starostlivosť, poznanie 
a ľudskosť, ktoré sú najobsiahlejšími 
časťami duše a práce sestry. 

 Tlačová správa nemocnice 
 (skrátená)

Biele srdcia  pre sestry z bánovskej nemocnice  
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Súťaž je vyhlásená 
v dvoch kategóriách: Naj-
lepšia škola pre rodičov a 
Najbezpečnejšia škola pre 
žiakov a deti.

V  prvej kategórii 
bude odborná komisia 
hodnotiť počet a  spätnú 
väzbu rea lizovaných 
akcií, do ktorých škola 
zapojila rodičov. V druhej 
kategórii bude odborná 
komisia hodnotiť počet 
a  spätnú väzbu realizo-
vaných akcií, do ktorých 
škola zapojila žiakov 
a  deti.  Hlavným cieľom 
súťaže je zníženie krimi-
nality v meste a eliminácia 
ohrozenia detí a mládeže 
rôznymi závislosťami. 

Súčasne tak chce mesto 
podnietiť školy aktívne 
využívať bezplatné služby 
v oblasti prevencie krimi-
nality, ktoré v  súčasnosti 
poskytuje realizáciou 
jedného z najúspešnejších 
projektov v  Európskej 
únii. 

Do súťaže sa zapo-
čítajú všetky akcie od 
januára, až do decembra 
2017. Termín odovzdania 
podkladov na vyhod-
notenie súťaže bude 6. 
december 2017. Výsledky 
súťaže budú vyhlásené 12. 
decembra 2017. Na súťaž 
bude dohliadať krajská 
koordinátorka prevencie 
kriminality a  sekretariát 
Rady vlády SR pre pre-
venciu kriminality. 

Školy sa môžu do tejto 
prestížnej súťaže zapojiť 
prostredníctvom riaditeľa 
školy, a to písomne na mail: 
miroslav.schlesinger@
banovce.sk Následne im 
budú doručené ostatné 
propozície súťaže.

 Tlačová správa mesta
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Súťaž: Najbezpečnejšia škola 
v Bánovciach nad Bebravou

Črtajú sa nové projekty spolupráce 
s mestom Uherské Hradište

Jej členmi boli Ivo 
Frolec , místostarosta 
mesta Uherské Hradiště, 
Aleš Holý, vedúci útvaru 
mestského architekta, Pavel 
Hubáček a Martina Rado-
chová z referátu útvaru 
mestského architekta.

Cieľom pracovného 
stretnutia bol rozvoj bila-
terálnej spolupráce medzi 
oboma mestami.  Predstavi-
telia miest rokovali o mož-
ných projektoch partnerskej 
spolupráce v rámci Interreg 
Europe a v rámci nej načrtli 
vzájomne výhodné témy 
projektov. Medzi také 
patrí tradične  kultúrna 
oblasť, ale aj budovanie 
cyklotrás, zelených oáz, 
rozvoj turistického ruchu, 
budovanie navigačného 
a  informačného systému 
mesta, výsadba stromových 

alejí, stavba amfiteátra 
a  i. Hostia z  Moravy si so 
záujmom prezreli areál 
letného kúpaliska na Pažiti,  
mestský park, budovanie  
multišportového areálu 
na Gorazdovej ulici v  réžii 
občianskeho združenia 
ŠHOK, športoviská  v meste 
– zimný štadión, futbalový 
areál, športovú halu i  pla-
váreň. Osobitnú časť roko-
vania venovali obe strany 
spolupráci zák ladných 
umeleckých škôl a  ich pro-
jektom, ako ich predstavil  
riaditeľ ZUŠ DK Silvester 
Lavrík.  Prvou  konkrétnou  
aktivitou  by mala byť účasť  
„Uherskohradišťanov“ na 
Mňam Feste, kde by, okrem 
znamenitých moravských 
vín, ponúkli aj moravský 
folklór.

 Tlačová správa mesta
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V utorok 15. 
mája 2017 na 

mestskom úrade 
privítal primátor 
Marián Chovanec, 
spoločne so 
zástupcom 
Petrom Bulíkom 
a prednostkou 
MsÚ Alexandrou 
Gieciovou, 
delegáciu 
predstaviteľov 
mesta Uherské 
Hradiště. 

Zmeny v dávkach v hmotnej núdzi
Dávka v hmotnej 

núdzi patrí občanovi v 
hmotnej núdzi a fyzickým 
osobám, ktoré sa s občanom 
spoločne posudzujú, na 
zabezpečenie základných 
životných podmienok, 
t. j. na jedno teplé jedlo, 
nevyhnutné ošatenie a  na 
prístrešie. Hmotná núdza 
je stav, kedy príjem členov 
domácnosti nedosahuje 
sumy životného minima, a 
oni si nevedia alebo nemôžu 
zabezpečiť, či zvýšiť príjem 
prácou, svojím majetkom 
alebo uplatnením zákon-
ného práva (výživné, dávky 
nemocenského a dôchodko-
vého poistenia, poistenie v 
nezamestnanosti...).

N o v e l a  z á k o n a 
o pomoci v hmotnej núdzi, 
ktorá je v  platnosti od 1. 
mája 2017, sprísňuje pod-
mienky poberania pomoci 
v  hmotnej núdzi, a  to 
nasledovne:

V  posledných rokoch 
stúpol počet uzatvorených 
dohôd pravdepodobne 
aj preto,  aby sa sociálne 
odkázaní ľudia nemuseli 
zúčastňovať aktivačných 
činností v rozsahu 32 hodín 
mesačne. V novele zákona 

o pomoci v hmotnej núdzi 
sa zavádza podmienka, 
že pri práci na dohodu sa 
bude pre účely hmotnej 
núdze prihliadať už len na 
skutočne vykonanú závislú 
činnosť, teda počet odpra-
covaných hodín. Dávka 
v  hmotnej núdzi sa  zníži 
o sumu 61,60 eur, ak občan 
skutočne nevykoná rozsah 
hodín v rámci dohodnutých 
pacovnoprávnych vzťahov, 
ktorý musí dokladovať do 
tretieho pracovného dňa 
v  mesiaci nasledujúcom po 
mesiaci, v  ktorom vykonal 
prácu. 

Sociálne odkázanými 
sú veľakrát zneužívané  aj 
práceneschopnosti,  keďže 
sa počas choroby nemusia 
zúčastňovať aktivačných 
prác. Poberateľ dávky v 
hmotnej núdzi alebo člen 
domácnosti bude po novom 
povinný doručiť úradu práce 
potvrdenie o dočasnej PN 
do troch pracovných dní od 
jej vystavenia obvodným/
ošetrujúcim lekárom. Ak 
si člen domácnosti nesplní 
povinnosť a nedoručí úradu 
potvrdenie lekára o začiatku 
a skončení dočasnej PN 
v  lehote  3 pracovných dní 

od jeho vystavenia, dávka 
sa zníži o  sumu 61,60 eur 
na obdobie od začiatku 
kalendárneho mesiaca, 
v  ktorom občan nedoručil 
úradu potvrdenie o začiatku 
alebo skončení dočasnej 
PN-ky, do konca kalendár-
neho mesiaca, v  ktorom 
úrad nesplnenie povinnosti 
zistil.  Za toto obdobie mu 
nepatrí ochranný príspevok, 
ktorý je v  súčasnosti vo 
výške 34,69 eur.

Zamestnanci úradu 
majú novelou zákona ulo-
ženú povinnosť kontrolovať 
dodržiavanie  liečebného 
režimu u  poberateľov 
pomoci v  hmotnej núdzi 
v mieste trvalého alebo pred-
pokladaného pob ytu.  Ak 
zistia porušenie, nasleduje 
sankcia, a to – ochranný prí-
spevok nepatrí za konkrétny 
mesiac, v ktorom úrad zistil 
nedodržanie liečebného 
režimu, a  zároveň sa dávka 
zníži o sumu 61,60 eur.

Od mája  občan nie je 
povinný predkladať  na úrad  
potvrdenie  od  obvodného/
ošetrujúceho  lekára o trvaní 
DPN ku koncu mesiaca (tzv. 
prevodky). 

 ÚPSVaR Partizánske

Mesto 
Bánovce 

nad Bebravou 
vyhlasuje 
v rámci projektu 
Poznaním 
k hodnotnému 
životu, ktorý 
finančne 
podporila Rada 
vlády Slovenskej 
republiky pre 
prevenciu 
kriminality, 
prvý ročník 
súťaže pre všetky 
školy v meste - 
Najbezpečnejšia 
škola v Bánovciach 
nad Bebravou. 
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Jarné aktivity a zážitky 
v ZŠ Školská 

Vraj bláznivý apríl. 
A  my v  našej škole sme 
ho začali úplne vážne 
Testovaním 9 zo sloven-
ského jazyka a  literatúry 
a  matematiky a  neskôr 
veľ konočnou tvorivou 
dielňou. A stretnutie 
s  Elenou Čepčekovou si 
pripravili v ŠKD zábavno-
súťažnou formou. Učiť deti 
cez zážitok. To je krédom 
našej školy. Veď čo si viac 
dieťa zapamätá ako to, čo 
prežije a  zažije na vlastnej 
koži. Tak to bolo na hodine 
anglického jazyka v piatom 
ročníku v téme Moje vysní-
vané mesto a u šiestakov na 
hodinách dejepisu, na kto-
rých prezentovali ako 
žili v  období sťahovania 
národov kmene Slovanov, 
Germánov a  Nomádov. 
Predstavili priestorové 
projekty obydlí, odevov, 
potravín a  zbraní. Žiaci 
našej školy opäť preukázali 
svoje vedomosti a zručnosti 

v  súťaži Mladý záchranár 
a  vybojovali si postup na 
majstrovstvá Slovenska 13.-
15. Júna 2017 v Gabčíkove. 
V sólovom klasickom speve 
a  sólovom populárnom 
speve Pink song 2017 vo 
Zvolene sa náš žiak Ľuboš 
Kováč reprezentujúc ZUŠ 
D. Kardoša Bánovce nad 
Bebravou umiestnil v 
oboch sólových spevoch 
v  zlatom a  striebornom 
pásme. Podporovať zruč-
nosť a  šikovnosť našich 
žiakov sa rozhodli aj 
rodičia. Vďaka dobrému 
nápadu a obetavej príprave 
jedného z  našich rodičov  
mohli druháci zhotoviť  
pekné vtáčie búdky. Žiaci 
ôsmeho ročníka absolvo-
vali exkurziu do Banskej 
Štiavnice, kde si mohli 
overiť svoje získané vedo-
mosti z  oblasti geológia. 
Tretiaci absolvovali   zdo-
kona ľovací plaveck ý 
výcvik v mestskej plavárni. 
Posledný aprílový týždeň 
bol v  ŠKD v  dúhových 
farbách. Okrem toho, že 
sa deti aj pedagógovia 
obliekali do farieb, usku-
točnili sa rôzne aktivity. 

Deti súťažili, rozprávali 
sa, maľovali, strihali, 
hádali hádanky, pracovali 
na počítačoch, čítali si 
z encyklopédií, hrali rôzne 
hry, pozorovali prírodu, 
prácu poľnohospodárov  na 
vychádzkach. A  to všetko 
o  našej planéte Zem. 
Žiaci 7.A triedy si vypra-
covali ekologický projekt, 
ktorého téma je Príroda 
nám, my prírode. Projekt 
dali do tvaru kvetu. Každý 
lupienok znamenal jednu 
časť z  prírody. Z  jednej 
strany   kvetu lupienky 
znázorňujú, ako by mala 
príroda vyzerať a na druhej 
strane lupienkov je príroda 
po znečistení. Aby ich 
projekt mal naozaj zmysel, 
rozhodli  sa ho prezentovať 
aj všetkým žiakom prvého 
stupňa i  deťom v  MŠ 5. 
apríla.  Aby si žiaci overili, 
či dobre počúvali, mali  pre 
nich pripravené zaujímavé 
úlohy. 

ZŠ Školská v  Bánov-
ciach nad Bebravou už 
niekoľko rokov aktívne 
spolupracuje s členmi SČK, 
územným spolkom Topoľ-
čany. Naša spolupráca je 
obojstranná, aj keď ich 
práca je omnoho zásluž-
nejšia. Vedieť poskytnúť 
prvú pomoc , a tým možno 
zachrániť ľudský život, učia  
nielen našich žiakov, ale 
aj nás, pedagógov. Za ich 
ochotu, vedomosti a  zruč-
nosti sme sa im poďakovali 
aspoň tým, že sme im pri 
príležitosti Svetového dňa 
Červeného kríža zhotovili 
kvety z  papiera. Tie oni 
potom ďalej darovali 
ľuďom, ktorí dobrovoľne 
prispeli na ich činnosť. 
Naše veľké poďakovanie 
patrí riaditeľovi Územného 
spolku SČK Topoľčany 
Andrejovi Barborkovi 
a  predsedníčke skupiny 
Mládeže SČK v Bánovciach 
nad Bebravou Janke Šte-
vankovej a  všetkým tým, 
ktorí nás zasväcujú do 
činnosti Slovenského Čer-
veného kríža. Veď konať 
dobro sa predsa oplatí.

 Dana Švecová

S myšlienkou zorgani-
zovať mestskú prehliadku 
zameranú na zachovávanie 
kultúrneho dedičstva 
našich predkov prišla 
Helena Šulová,  riaditeľka 
Materskej školy Severka na 
Ulici 5. apríla. A tak obetavé 
učiteľky z tejto škôlky na 
čele s riaditeľkou s veľkým 
nadšením pripravovali sálu 
MsKS, vrátane pohostenia, 
pre všetky deti, ktoré sa 
prehliadky zúčastnili. Ako 
prvé sa predstavili deti zo 
Severky s  ukážkou Tan-
covala babka s  dedkom..., 
potom MŠ Hronského 
s Kukulienkou, MŠ Hollého 
vítala jar a deti z MŠ Horné 
Ozorovce sa vyskákali pri 
pesničke Také sa mi dievča 
páči. Pred prestávkou si 
veľký potlesk vyslúžil hosť 

podujatia - detský folklórny 
súbor Drienovček z Centra 
voľného času. Po občer-
stvovacej prestávke prišli 

na rad MŠ Radlinského Od 
kolieska do kolieska, MŠ 
Komenského si zaspievala 
Dýnom dánom, MŠ 9. mája 
zmenila žáner na americkú 
ľudovú – country a záver 
opäť patril Severke s ďalším 
tančekom Keď pršalo... 

Atmosféru umoc-
ňovali kulisy s  ľudovou 
architektúrou, ktoré si 
požičali od  obce Prusy, 
a  vyzdobené perníky pre 
každého jedného účinku-
júceho priamo z  rúk pani 
riaditeľky.

Myslím, že mi všetci 
dajú za pravdu, že zorga-
nizovať takéto podujatie 
bola úžasná myšlienka. 
Aj preto ju finančne 
podporilo mesto a  svojou 
účasťou poctil aj zástupca 
primátora Peter Bulík. Už 
len, aby prišli pozrieť aj 
rodičia, či starí rodičia, aby 
sa účinkujúcim drobcom 
ušlo viac potlesku. A čo na 
to hlavná organizátorka? 
„Cieľom projektu bolo 
podporovať a rozvíjať u detí 
predškolského veku vzťah 
k ľudovým zvykom a  tra-
díciám prostredníctvom 
hudobno-pohybových čin-
ností.  Zámerom projektu 
bolo sprostredkovať deťom 
známe, či menej známe 
ľudové piesne, ľudové hry, 
hry so spevom. Snahou 
našej materskej školy 
bolo spolupodieľať sa tak 
na zachovávaní tradícií 
a kultúrneho dedičstva 
našich predkov pre budúce 
generácie vedením detí ku 
kladnému vzťahu ku kul-
túrnym  tradíciám aj v čase 
ich dospelosti,““ povedala 
Helena Šulová. 

 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Tancuj, tancuj, vykrúcaj
Prehliadka folklórnych vystúpení detí materských škôl mesta

M estské kultúrne stredisko 
17. mája dopoludnia patrilo 

deťom materských škôl mesta, ktoré 
sa prišli v sprievode svojich učiteliek 
vyspievať a vytancovať v ľudovom štýle 
v rámci nového podujatia s názvom 
Tancuj, tancuj, vykrúcaj...

Na foto moderátori prehliadky Katarína Krchlíková 
a Tomáško Kubej

Krajská slávica Laura Chochulová
Veľa tvorov v  živo-

číšnej ríši vydáva nádherné 
zvuky, ale len človek tvorí 
hudbu. Ľudové piesne sú 
významným prejavom 
duchovného života kaž-
dého národa, vznikali 
od najstarších čias a pri 
rôznych príležitostiach. 
Obsahom a melódiou 
ľudová pieseň vyjadruje 
city, nálady, myšlienky 
a túžby ľudí.  Za to, že 
sa nám ľudové piesne 
zachovali dodnes, vďačíme 
zberateľom, ktorí putovali 
po Slovensku, zbierali a 
zapisovali piesne, ale aj 
tým, ktorí ich spievali 
a  spievajú dodnes. Medzi 
týchto mladých spevákov 
patrí talentovaná, vše-

stranne nadaná žiačka 9.B 
triedy Základnej školy J. 
A. Komenského v  Bánov-
ciach nad Bebravou Laura 
Chochulová, ktorá získala 
krásne ocenenie – prvé 
miesto v  krajskom kole 
speváckej súťaže Slávik 
2017, pod pedagogickým 
vedením Daniely Grma-
novej a  s hudobným 
doprovodom Pet r a 
Grmana. Laura postupuje 
do celoslovenského kola, 
kde bude reprezentovať 
seba, našu školu, mesto 
Bánovce nad Bebravou 
a  celý Trenčiansky kraj. 
Srdečne blahoželáme 
a držíme palce!

 Oľga Vlčková, foto: ZŠ

Mamám...
Už v  apríli sme sa spolu 

s  deťmi tešili, že do školy 
prídu mamičky a  my ich 
privítame na školskej oslave 
ich sviatku. A tak sa školská 
jedáleň 16. mája premenila na 
vyzdobenú spoločenskú sálu. 
Milé slová, pesničky, hudobné 
hry a  tančeky... Mamičky 
nesklamali a prišli so svojimi 
mamičkami, ale aj oteckovia 
a  starí oteckovia... Všetkých 
privítal riaditeľ našej školy a 
sprievodné slovo patrilo dvom 
štvrtáčkam Eliške a  Zuzane. 
Deti za ich vystúpenia 
odmieňali milým úsmevom 
a potleskom. Záver patril spo-
ločne zaspievaným piesňam 
o  mame a  odovzdaniu vlast-
noručne vyrobených darčekov. 
 ZŠ Partizánska
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 Spoločenská kronika

Viliam Cibula

Mia Darmová

Matias Pihík

Jakub Králik

Dorota Dúcka

Gréta Prášková

Klára Kmeťová

Kristína Píšová

Simona Ambrusová

Júlia Líšková

Šimon Fekete

Mária Švondrková

Matej Chalmoviansk ý

Zara Peťovská

Mária Kyselicová

Filip Adamovič

Narodili sa

Miroslav Janíček a Mgr. Natália Laštíková

Tomáš Rybár a Petra Škorcová

Uzavreli manželstvo

František Baco  * 1932

Vladimír Lazar *1956

Jozef Rajča  * 1945

Opustili nás

Múdre slovo pre dušu
Niekedy plynie život ako krásna melódia, niekedy ako ťažk ý 
boj, ale nikdy nezabúdaj, že je len jeden a je tvoj!“

John Lennon, britsk ý hudobník (1940-1980)

Poďakovanie
Ďa kujeme všet k ý m 

priateľom a známym za účasť 
na poslednej rozlúčke s naším 
drahým zosnulým
Milanom Tuchyňom,
ktorý nás opustil 9. mája 2017 
vo veku 86 rokov.
Manželka, synovia Peter 
a Milan s rodinami

Výstava Kresťanstvo v Indii

Gymnazisti na konferencii o eurofondoch

V pondelok sa usku-
točnila vernisáž výstavy za 
prítomností vzácnych hostí. 
Naše mesto navštívil bývalý 
veľv yslanec Slovenskej 
republiky vo Svätej stolici 
Jozef Dravecký a  organizá-
tori výstavy - predsedníčka 
a zakladateľka Spoločnosti 
Slovensko-indického pria-
teľstva Anna Galovičová, 

výkonný riaditeľ Fóra nábo-
ženstiev sveta - Slovensko 
Mário Nicolini a ďalší. Za 
mesto Bánovce nad Bebravou 
boli prítomní zástupca 
primátora Peter Bulík, 
riaditeľka CVČ Miriam 
Kiripolská a riaditeľka 
Gymnázia Janka Jesenského 
Elena Kacvinská. Autorom 
vystavených fotografií je 

popredný indický fotograf, 
fi lmový producent a historik 
umenia Benoy K. Behl. 
Približujú oblasť Goa, ktorá 
sa v  stredoveku nazývala aj 
Rímom východu, lebo tu 
pôsobili najväčší kresťanskí 
misionári a je tu aj najväčší 
počet historických stavieb... 
Napríklad tu je pochovaný 
aj apoštol Tomáš, ktorý je 
patrónom Indie, a  na jeho 
pozostatkoch je vybudo-
vaná Bazilika sv. Tomáša v 
Chennai. Na svete sú len tri 
takého výnimočné baziliky 
postavené na pozostatkoch 
apoštolov - sv. Petra v Ríme 
a sv. Jakuba v Satiango 
de Compostela. Zaují-
mavé bolo aj rozprávanie 
a  neskôr krátky fi lm Anny 
Galovičovej o pôsobení 
sv. Františka Xaverského, 
ktorý zomrel v roku 1552 a 
jeho pozostatky sú dodnes 

zázračne nedotknuté a 
uložené v Bazilike Jezu-
liatka v meste Goa. Výstava 
o  kresťanstve v  Indii spája 
rôzne svety v krajine, kde 
prevláda hinduizmus a bud-
hizmus. Ich dialóg vyviera 
z poznania a z úcty k  tomu 
druhému. Táto putovná 
výstava bola aj pre Bánov-
čanov príležitosťou na bližšie 
poznanie kultúr a  nábo-
ženstiev a  ich vzájomných 
väzieb. Realizuje sa a putuje 
po Slovensku aj v spolupráci 
s  učiteľmi, výchovnými 
a  kultúrnymi pracovníkmi, 
rodičmi, zástupcami mesta 
a  spoločenskými organizá-
ciami. Zástupcovia z  orga-
nizačného štábu sa stretli 
so študentmi bánovského 
gymnázia a diskutovali aj na 
tému extrémizmu.
 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Jedna zo sál bánovského Centra 
voľného času sa počas troch dní 

od 15. do 17. mája stala domovom 
unikátnej výstavy s názvom Kresťanstvo 
v Indii. Jej ústrednou myšlienkou je 
dialóg, ako životná potreba v dnešnej 
dobe poznačenej rastúcim etnickým 
a náboženským napätím, xenofóbiou 
a extrémizmom.

„Máme možnosť pri-
hlásiť sa na konferenciu, 
kde bude diskusia o čerpaní 
eurofondov a  ich vplyve na 
kvalitu vzdelávania,‘‘ po tejto 
vete sme zbystrili pozornosť. 
Malo sa to konať 2. mája 
v Artkine Metre v Trenčíne. 
Celý deň. ,,Chcel by sa niekto 
prihlásiť?‘‘ Takmer všetci 
sme okamžite zdvihli ruky. 
Jasné, že sa chceme prihlásiť, 
väčšine mojich spolužiakov 
sa už premietala vidina 
voľného dňa v  hlavách. Ja 
som v tom videla viac. Bola 

som rada, že je taký záujem, 
aj keď so skrytým zámerom. 
Určite sa na nás niečo 
,,nalepí‘‘. Z  predchádzajú-
cich skúseností viem, že tieto 
akcie sú dôležité najmä pre 
mládež, ktorá je rozpínavá, 
rebelská a treba ju usmerniť. 
A  konferencia nesklamala. 
Začalo to príjemným uví-
taním. Najskôr sme dostali 
informácie o Európskej únii 
ako takej. Potom prišli na 
rad eurofondy a  ich fun-
govanie. Najzaujímavejšia 
bola rozprava tajomníka 

Katedry politológie Uni-
verzity A. Dubčeka Pavla 
Struhára. Pripravil si pre-
zentáciu na tému Európska 
únia – sloboda alebo diktát, 
kde nám vysvetlil, prečo je 
voľný pohyb osôb, tovaru, 
kapitálu a spolupráca 
miesto konf liktu dôležitá. 
Nakoniec sa nám predstavil 
vedúci Zastúpenia Európskej 
komisie na Slovensku Dušan 
Chrenek, ktorý s nami 
prediskutoval aktuálne, ale 
aj háklivé európske témy. Po 
celý čas sme mali možnosť 

klásť otázky prostredníctvom 
aplikáce Slido online. Tie 
sa následne zobrazovali na 
obrazovke. Veľmi príjemná 
bola aj možnosť občerstviť 
sa v bufete a zapojiť sa do 
súťaže EU Hunt, kde sme 
sa mohli dozvedieť niečo 
o európskych investíciách 
v regiónoch. Som si istá, 
že každý si vybral z celej 
diskusie to, čo považoval za 
najdôležitejšie, a verím, že sa 
takýchto akcií bude konať v 
budúcnosti viac.  
    M. Hýrošová, študentka
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Karatisti na majstrovstvách Slovenska
Bronz pre Alenku Bežákovú

Aj za účasti Karate 
klubu Trend sa v Košiciach 
uskutočnili Majstrovstvá 
Slovenska v karate detí 
a žiakov jednotlivcov a 
družstiev. Na košických 
tatamoch sa predstavilo 
514 karatistov z celého Slo-
venska a čo je potešujúce, 
zverenci trénera Bežáka sa 
na šampionáte nestratili. 
Bronzovú medailu si z met-
ropoly východu priviezla 
Alenka Bežáková, ktorá 
obsadila druhé miesto v 
kategórii kumite dievčat 
do 20 kilogramov. Alica Niková, Adam Godár a Jakub 
Lenárd sa na stupne víťazov nepostavili. (aj,pb)

Rozhovor s Richardom Makýšom, trénerom bánovských hádzanárok – víťazkami I. ligy

Dokázali sme spojiť skúsenosť s dravosťou mladých
Bánovské hádzanárky 
dosiahli úspech, 
s ktorým pred 
sezónou ani sami 
nepočítali. Vyhrali I. 
hádzanársku ligu žien 
a sú jednou nohou 
v súťaži WHIL. O 
osemnásť víťazstiev 
v 22 stretnutiach sa 
postarali brankárky 
Sakalošová, Čížová 
a hráčky Bencová, 
Hrubá, Ráciková, 
Turková, Chocinová, 
Hanová, Denisa 
Halmová, Šipláková, 
Alžbeta Obstová, 
Matušincová, Kristína 
Obstová, Mikulášová, 
Srncová, Vaňová, 
Rebrošová, Bridová. 
Čo je potešujúce, 
takmer všetky hráčky 
sú odchovankyne 
bánovskej hádzanej.      

 V Šuranoch ste zavŕšili 
mimoriadne úspešnú sezónu. 
Aké pocity vo vás prevládali 
tesne po záverečnom hvizde? 

Radosť, maximálna 
spokojnosť a zadosťučinenie 
za päť rokov práce s týmto 
kolektívom. Zároveň aj pocit 
vďaky hráčkam, funkcio-
nárom, sponzorom, mestu a 
nášmu fan-klubu. Dievčatá 
sa zodpovedne pripravili 
na svojho súpera zo Šurian, 
ktoré v tejto sezóne prehrali 
v domácom prostredí len 
dva razy. Podľahli Hlohovcu 
a v poslednom kole nám. 
Už pri predzápasovom 
predstavovaní hráčok bolo 
na súperkách vidieť, ako 

sa na stretnutie tešia. Moje 
zverenkyne hrali uvoľnene 
a hlavne kvalitne v obrane i 
útoku. Predviedli množstvo 
pekných akcií, ktorými 
potešili našich verných 
fanúšikov. V bránke stála 
spoľahlivá Lucia Čížová, 
ktorej zákroky a takmer 50 
% úspešnosť zrážali minu-
loročného víťaza I. ligy do 
kolien.

 Pred koncom stretnutia v 
Šuranoch sa na tribúne obja-
vili transparent s nápisom 
,,Žijeme svoj sídliskový 
sen“. Kto je autorom tohto 
sloganu, ako vznikol?

Vznikol spontánne 
počas jesennej časti a ak 
sa dobre pamätám, jeho 
autorkami boli Jana Srncová 
s Evou Turkovou. Musím 
poďakovať chlapcom z 
fan-klubu, ktorí tesne pred 
koncom zápasu vytiahli 
tento transparent ako pre-
kvapenie a   v tom momente 
mali niektoré baby slzy v 
očiach.

 Na lavičke ste stáli aj v 
roku 2003, keď sme prvýkrát 
postúpili do súťaže WHIL. 
Ktorý postup je pre vás 
vzácnejší?  

Do WHIL v roku 2003 
sme sa dostali po odhlásení 
Interu Bratislava, keď 
sme predtým neuspeli v 
barážovom dvojstretnutí 
s Nitrou. Tohtosezónny 
úspech a postup kladiem na 
úroveň postupu do extraligy 
v roku 2000,  v ktorom sme 
hrali o dve postupové miesta 
s Chiranou Bratislava, 
Zlatnou a Žilinou v náročnej 
baráži.

 Prekonali ste predsezónny 
cieľ, ktorým bolo piate 
miesto. Kedy ste začali veriť, 

že môžeme skončiť na prvom 
mieste? 

Pred sezónou sme mali 
oficiálny cieľ spomínané 
piate miesto. Našou tajnou 
túžbou však bolo zabojovať 
o miesto v prvej trojici. Po 
jesennej časti, ktorá sa nám 
herne vydarila, sme boli 
lídrom súťaže a už vtedy 
som začal veriť, že môžeme 
siahnuť aj na celkové 
prvenstvo. 

 Pre hádzanú v Bánovciach 
sa rysuje tretia účasť v súťaži 
WHIL. Čo ešte chýba tomu, 
aby sa v našom meste chodilo 
na najvyššiu slovensko-českú 
hádzanársku ligu žien, 
respektíve aké podmienky sú 
spojené s účinkovaním medzi 
elitou?

Musíme zabezpečiť 
potrebné fi nancie na bez-
problémové absolvovanie 
súťaže a okrem toho splniť 

podmienku účasti dvoch 
dorasteneckých družstiev v 
súťaži a množstvo ďalších 
administratívnych a technic-
kých záležitostí spojených s 
účinkovaním vo WHIL. 
Ako poznám funkcionárske 
zázemie nášho klubu, tak 
jeho členovia urobia všetko 
preto, aby sme požadované 
podmienky splnili a aby 
naši fanúšikovia mohli opäť 
chodiť na zápasy najvyššej 
ženskej hádzanárskej súťaže.

 Vaše zverenkyne sa z 
minuloročného siedmeho 
miesta posunuli na prvé 
miesto, čomu to pripisujete?

Päť rokov systema-
tickej a koncepčnej práce 
s týmto kádrom bol 
hlavným dôvodom tohto 
úspechu. Dokázali sme 
spojiť skúsenosť starších 
hráčok s dravosťou mladých 
talentovaných dorasteniek. I 
napriek vekovým rozdielom 

vytvorili dievčatá výbornú 
partiu nielen na ihrisku ale i 
mimo neho, a to bol tiež dôle-
žitý faktor úspechu. Ďalším 
faktorom bol štýl našej hry. 
Snažili sme sa o útočnú a 
tým pre diváka atraktívnu 
hru, o čom svedčí aj počet 
strelených gólov 723, čo je 
priemer takmer 33 gólov na 
zápas. Aj v tejto sezóne sme 
mali ako jediné družstvo 
súťaže tri strelkyne, ktoré 
prekonali hranicu sto gólov 
- Matušincová 140, Alžbeta 
Obstová 128 a Turková 122.

 V kádri fi guruje niekoľko 
maturantiek, či zamest-
naných dievčat. Dajú sa 
vysokoškolské či pracovné 
povinnosti spojiť s náročným 
účinkovaním v najvyššej 
súťaži?

Pri správnej vzájomnej 
komunikácii a vytvorení 
vhodných podmienok vieme 
riešiť aj tento problém. 

V tejto sezóne napríklad 
Lucia Čížová, ktorá pracuje 
v  Bratislave, dochádzala 
na tréningy v piatok a cez 
týždeň trénovala v Stupave. 
Ja hovorím, že keď sa chce 
a je ochota, tak takéto prob-
lémy sú riešiteľné.

 Skúsenosť s najvyššou 
súťažou majú Šipláková, 
Turková či Čižová. Napriek 
tomu plánujete doplniť káder 
o ďalšie skúsene hráčky, či 
budete vsádzať na mladý 
stmelený káder z tejto sezóny? 

Základ družstva pre 
WHIL bude tvoriť súčasný 
káder. Okrem toho sa 
stretneme aj s našimi odcho-
vankyňami, ktoré pred 
časom skončili, a dúfam, 
že nájdeme spoločnú reč 
a z tohto zdroja posilníme 
družstvo. Samozrejme sa 
nebránime ani posilám 
z vonku.  Budeme však 
vyberať citlivo, tak, aby 
sa jednalo o vhodné typy 
nielen po hernej stránke, ale 
aj po osobnostnej. Počítame 
s návratom zranenej Jany 
Srncovej a po materskej 
dovolen ke pr is ľúbi la 
návrat aj brankárka Miška 
Kucharčik. 

 Ak novú sezónu začneme 
v súťaži WHIL, na čo si v nej 
trúfame?  

Každý nováčik má 
základný cieľ záchranu. My 
pôjdeme podobne ako túto 
sezónu od zápasu k zápasu 
tak, aby sme si čo najdlhšie 
„žili svoj sídliskový sen“ a 
prvým cieľom bude získať 
vo WHIL premiérové body. 
Potom budú nasledovať 
ďalšie ciele. Verím, že  
fanúšikovia nás podporia v 
našom snažení a my sa im 
odmeníme kvalitnou hrou.

 (aj)

Púchov potvrdil rolu favorita, naši sa snažili
Púchov – Horses Bánovce 5:2 (3:0)

Púchov nastúpil do 
stretnutia proti našim fut-
balistom s novým trénerom 
Eduardom Pagáčom, ktorý 
na lavičke vystriedal 
Jaroslava Vágnera. Už v 
3. min mali naši futbalisti 
šancu, no Strelčík kryl 
pokus Halása. V 9. min po 
prečíslení Pilátovu strelu 
Grman vyrazil. O chvíľu 
si náš brankár poradil 
aj s pokusom Gamboša, 
no 13. minúta priniesla 
zverencom trénera Slováka 
smolu, keď si Halás po 
rohu vsietil vlastenca. 

Po inkasovanom góle 
Horses rýchlo rozohrali, 
ale strela Bartu skončila 
na tyči. V 21. min Marek 
Gajdošík zblízka povedľa 
Grmana zvyšoval na 2:0. 
V 25. min si mohol radosť 
zopakovať, no Grman bol 
tentokrát úspešnejší. V 28. 
Min trafil presne spoza 
šestnástky Zavadzan a 
bolo 3:0. Ďalší gól mal 
na kopačke o tri minúty 
Buček, ale permanentne 
zamestnávaného brankára 
Horses neprekonal. Naši 
futbalisti po prestávke 

pridali a v 53. min po 
rohu hlavičkou Tabak 
znížil. Púchov sme ešte 
viac znepokojili v 66. min, 
keď Szabó gólom na 3:2 
zdramatizoval stretnutie. 
Vietor z plachiet nám 
zobral v 69. min Marek 
Gajdošík, ktorý upravil 
stav stretnutia na 4:2.V 
76. min Grman vyrazil 
Pilátovu strelu z priameho 
kopu, ale Svorada loptu 
vrátil za jeho chrbát – 
5:2.V závere stretnutia ešte 
brankár Grman vychytal 
Mareka Gajdošíka a Pilát 

tri minúty pred koncom 
trafi l do žrde. V 90. min 
šprintoval na Strelčíka 
osamotený Mrocek, no 
domáci brankár vyšiel 
so vzájomného súboja 
víťazne.  

Góly :  13.v last ný 
Halás, 21. a 69. Gajdošík, 
28.Zavadzan, 76.Svorada – 
53.Tabák, 66.Szabó. 

Z ostava :  Horses 
Bánovce: Grman- Golis, 
Szabó, Tabak, Poštrk, 
Mrocek, Barta, Gajdošík, 
Svatík, Olej, Halás (77.
Minárik)   (aj,fk )
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  KST Bánovce nad 
Bebravou organizuje cez 
víkend 26. až 28. mája 
autobusový zájazd na 54. 
stretnutie krasistov na 
Čiernej hore pri Svidníku. 
Odchod z Bánoviec 
o 15.45 h. Viac informácií 
na www.kstbanovce.sk.

 KST Kamarát pozýva 
rodiny s deťmi na nočné 
stretnutie pri splne 
Mesiaca – Selene, tento-
krát na zrube Brezová. 
Viac na facebooku KST 
Kamarát.

KST 
pozýva

 Predám v BN 2- izbový 
byt. Tel. 0915 702 177.
 Kúpim byt v BN, hoto-
vosť. Tel. 0908 812 833.
 Kúpim ľudové kroje, 
plachty, obrusy a iné 
staré textílie. Tel. 0902 
708 047.

 SBS príjme pracovníčku 
strážnej služby do Báno-
viec nad Bebravou na DVP 
(invalidná, výsluhová, 
starobná dôchodkyňa). 
Podmienka: preukaz SBS. 
Kontakt:  0905 326 469, 
0445 525 780.

INZERCIA

Vezmem do prenájmu priestor pre firmu, 
min. 80m2, prízemie, prístup autom, 

prípadne kúpim vhodný priestor, dom,
len v BN-mesto, tel.: 0905 500517

Nová súťaž pre všetkých 
s Informačným centrom!

týždenník
občanov mesta 
Bánovce nad Bebr.
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Informačné centrum Bánovecko pripravuje každý mesiac 
na sociálnej sieti súťaž o rôzne darčekové predmety, súvisiace s 
naším mestom. Do súťaže sa môže zapojiť úplne každý! Od mája 
prebieha ďalšie kolo súťaže o  kľúčenku s logom nášho mesta. 
Stačí len sledovať sociálnu sieť, kde sa svojím komentárom zapo-
jíte do súťaže aj VY! (IC)

Výherkyňa aprí-
lovej súťaže Infor-
mačného centra 
Bánovecko o pexeso 
mesta Bánovce 
nad Bebravou 
- pani Jozefa 
Sokolíková. Srdečne 
blahoželáme!

nafacebooku

Bronzovým železným hasičom Andrej Mišík
Súťažná trať z predošlých ročníkov 

ostala nezmenená a na nej muselo 39 
mužov a 7 žien plniť viacero disciplín 
- spojenie 4 B hadíc a prúdnice a ich 
následné rozvinutie, prekonanie 
bariéry, tunel, veža, kladina, zmotá-
vanie hadíc a udieranie kladivom do 
hammerboxu. Ženy mali trať o niečo 
ľahšiu, napríklad na chrbte niesli ľahší 
dýchací prístroj, aj bariéru mali nižšiu. 

Popri hlavnej súťaži si organizá-
tori pripravili aj mini trať pre tých naj-
menších. Tá pozostávala z používania 
hasičských prostriedkov či obviazania 
zranení. Ukážky prvej pomoci, ktorú 
si mohol vyskúšať každý, prezento-
vala Mládež SČK. Deti sa vytešovali 
z hasičskej techniky, a spolu s rodičmi 

si pozreli aj ukážky hasičského zásahu 
HaZZ Bánovce nad Bebravou - 
záchrany zranených osôb zo zdemolo-
vaného automobilu a hasenia požiaru 
auta penovým prístrojom.

 V  ženskej kategórii sa víťazkou 
tretí krát po sebe stala Diana Juríková z 
DHZ TU Zvolen, z nášho okresu súťa-
žili dve dievčatá z Rybian ?? Z mužov 
najlepšie zvládol trať Tomáš Bobiš 
z DHZ Hodruša Hámre, druhé miesto 
si odniesol Michal Libiček z  DHZ 
TU Zvolen. Tretie miesto si tento 
rok vybojoval Andrej Mišík z  DHZ 
Veľké Chlievany, ktorý je zároveň 
aj profesionálom HaZZ Bánovce 
nad Bebravou a  jedným z  hlavných 
organizátorov tejto súťaže.  (r)

P resne desať 
dní po 

sv. Floriánovi 
zorganizovali 
profesionálni 
a dobrovoľní hasiči 
z Bánoviec nad Bebravou 
a Veľkých Chlievan 
6. ročník súťaže Železný 
hasič na tradičnom mieste 
na parkovisku pred 
nemocnicou. 

„Obrovitánské Ď A K U J E M 
tomuto zoskupeniu ľudí, bez 
ktorých by to nešlo,“ 
Andrej Mišák
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poldenný 

T Á B O R

10.7.-14.7.
7.8. - 11.8.

    2017
8.00 - 

- 12.00 
hod.

7-10  
rokov

11-14
rokov

85,- € 4-8 
detí

Nám. Ľ. Štúra 1796/5A,
95701 Bánovce nad Bebravou
bnb@ijav.sk       0903 712 633

IJaV Bánovce nad 
Bebravou - Inštitút 
jazykov a vzdelávania

Inštitút 
jazykov 

a vzdelávania

www.ijav.sk

Lektori: 
Janka (SK) 
Ken (UK)

každý den v inej krajineˇ

Mestské kultúrne stredisko pripravuje Kultúrne leto 2017
Už po druhý krát bude 

otvorenie Kultúrneho leta 
prebiehať v  rámci festivalu 
Tu žijem v  sobotu 3. júna, 
kedy sa na námestí pred-
stavia umelci z  poľského 
partnerského mesta Lubli-
niec spolu so žiakmi a peda-
gógmi Základnej umeleckej 
školy Dezidera Kardoša. 
Ďalšie júnové predstavenie 
bude patriť najmä deťom, 

ktoré príde zabaviť kúzelník 
Tristan v  nedeľu 18. júna. 
Prvú prázdninovú nedeľu, 
teda 2. júla, privítame talen-
tované deti z  nášho mesta, 
konkrétne víťazov spevác-
kych súťaží a tanečné štúdio 
Dancando. V nedeľu 16. júla. 
bude hosťom kultúrneho 
leta známa pätica Slovak 
Tango, interpretujúca slo-
venské populárne hity 30. 

až 50. tokov 20. storočia. 
Aké by to bolo Kultúrne 
leto bez dychovky? 23. júla 
privítame dychovú hudbu 
Bojnická kapela z  Bojníc. 
Po dovolenkovej pauze sa 
13. augusta môžeme tešiť 
na poctivý folk a country 
v  podaní kapely Stopy 
z  Partizánskeho. Záver 
Kultúrneho leta bude patriť 
príjemným jazzovo – swin-

govým melódiám talento-
vaného hudobníka Milana 
Verónyho a jeho hudobných 
kolegov.

Verím, že si z  bohatej 
ponuky predstavení Kultúr-
neho leta vyberiete a  strá-
vite príjemné letné nedeľné 
podvečery v mestskom 
parku.

 Zuzana Janáčová, 
 riaditeľka MsKS

T radícia Kultúrneho leta 
neodmysliteľne patrí k nášmu 

mestu. Aj v tomto roku je pripravených 
spolu sedem podujatí, ktoré mnohým 
spríjemnia letné chvíle. A keďže letnú 
sezónu netvoria len prázdninové 
mesiace, otvárame ju už v júni.   

SOŠ strojnícka  Bánovce 
nad Bebravou, ponúka 
do prenájmu  majetok 
Trenčianskeho samo-
správneho kraja v správe 
Strednej odbornej školy 
strojníckej, Partizánska 
cesta 76, Bánovce nad 
Bebravou. 
Predmetom nájmu 
sú nebytové priestory 
v  celkovej výmere 
404 m2 
nachádzajúce sa na 
2 poschodí  nehnuteľnosti 
zapísanej ako internát o.č. 
92 na liste vlastníctva č. 
1837, súpisné číslo 1506 
na parcele číslo 2447/1 
v  katastrálnom území 
Bánovce nad Bebravou, 
vhodné na kancelárske 
priestory, ubytovacie 
priestory a  skladové 
priestory. Minimálna 
cena nájmu je 30 eur 
na m2 plochy na rok, 
resp. 15 eur na m2 na 
rok.  Doba nájmu - do 10 
rokov. Bližšie informácie 
záujemcovia získajú na 
webovej stránke TSK 
v  časti „Úradná tabuľa“, 
alebo na stránke školy.


